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PROTOKÓŁ 

z obrad IV Sesji Rady Gminy Sorkwity
z dnia 31 stycznia 2019r. 

 
Początek posiedzenia godz.900.
Zakończenie obrad godz.1150

Obecnych radnych 13 (załącznik nr 1 ).(nieobecna: J.Gałka, D.Kozak-Ławinska)
Lista  obecności sołtysów( załącznik Nr 2)
Podjęto uchwały od  Nr IV/23/2019 do Nr IV/34/2019.

Porządek posiedzenia.

Dot. pkt. 1  Otwarcie sesji.

Przewodnicząca   Rady  Gminy Mariola  Plichta -  otwieram IV sesję  Rady Gminy Sorkwity.
W  naszym  przypadku  ustawowy  skład  Rady  wynosi  15  radnych.  Stwierdzam,  że  w  sesji
uczestniczy  13  radnych,  co  stanowi  kworum,  przy  którym  Rada  Gminy  może  obradować
i podejmować prawomocne uchwały. Witam serdecznie wszystkich  zgromadzonych, Wójta, Panią
Skarbnik,  Panią  Sekretarz,Prezesa  Kawałka,  kierowników jednostek  organizacyjnych,  sołtysów,
radnych,  oraz pracowników urzędu.
 
Dot. pkt.2   Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad.

.
 Przewodnicząca Rady Mariola  Plichta – odczytam porządek obrad dzisiejszej  sesji  i  proszę
o zgłaszanie wniosków w porządku obrad. 
 1.Otwarcie sesji i ogłoszenie porządku obrad.

2.Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

4. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmiany budżetu Gminy Sorkwity na 2019r.  uchwalonego uchwałą  Nr III/17/2018 z dnia  21 grudnia
2018r.,

b) zniesienia statusu pomnika przyrody,

c) ustalenia  stawki  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  za  pojemnik  o  określonej 
pojemności,

d)  wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  oraz ustalenia stawki tej
opłaty,

e)  ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  od nieruchomości,  na
których znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe jedynie przez część roku,

f)wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność
Gminy  Sorkwity  położonej  w  obrębie  Szymanowo  z  przeznaczeniem  na  poprawienie  warunków



zagospodarowania nieruchomości przyległej,

g)zatwierdzenia  rocznego planu pracy Komisji  Edukacji,Kultury,Sportu,Zdrowia i  Porządku Publicznego
rady Gminy Sorkwity na 2019r. 

h)  zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji  Rolnictwa, Gospodarki Gruntami  i  Ochrony Środowiska
Rady Gminy Sorkwity na 2019r. 

i) zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem Komunalnym  Rady  Gminy
Sorkwity na 2019r. 

 j)zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy  Sorkwity na 2019r.,

 k) zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Sorkwity na 2019r.

l) ustalenia planu pracy Rady Gminy Sorkwity na 2019r. 

5. Interpelacje i wnioski radnych.

6.Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych.

7. Informacja Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie między sesjami.

8. Sprawy różne.

9. Zamknięcie sesji

 Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta  –proszę o zgłaszanie wniosków o zmianę w 
porządku obrad dzisiejszej sesji.

Z powodu braku dalszych wniosków o zmianę w porządku obrad sesji, Przewodnicząca Rady 
Gminy odczytała ponownie porządek obrad po zmianach. 

Dot. pkt. 3    Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

 Przewodnicząca  Rady  Mariola  Plichta  -  proszę  o  zgłaszanie  uwag  do  protokołów
z ostatnich sesji.
W  związku  z  brakiem  uwag  Przewodnicząca  Rady  Gminy  przeprowadziła  głosowanie  nad
przyjęciem protokołów z ostatnich sesji.

Głosowanie jawne:
Głosowało  - 15 radnych;
           „za” - 15 radnych.

Stwierdzam, że protokół został przyjęty.
Wójt wręczył podziękowania sołtysom, którzy zakończyli kadencję w związku z wyborami nowych
sołtysów i członków rad sołeckich. 



Dot, pkt 4.   Podjęcie uchwał w sprawie

Dot.pkt.4a -  zmiany  budżetu  Gminy  Sorkwity  na  2019r.  uchwalonego  uchwałą  Nr  III/17/2018
z dnia 21 grudnia 2018r.,

Skarbnik Gminy Sorkwity- A. Łuciuk – zreferowała proponowane zmiany do budżetu,
szczegółowo omówione na posiedzeniu komisji. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Mariola  Plichta –  odczytała  w/w  projekt  uchwały  wraz
z uzasadnieniem i poprosił o opinie komisji w tej sprawie :
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje.

 Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję:

Z  powodu  braku  dalszych  głosów  w  dyskusji,  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Mariola  Plichta
przeprowadził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały .
Głosowanie jawne:
Głosowało -   13 radnych;
                    „za” - 13 radnych.
„ wstrzymał się” - 0 radnych
Uchwała została podjęta. 

Dot. pkt.4b - zniesienia statusu pomnika przyrody

Kierownik Ref. RBG Maria Rolczyńska  – zreferowała projekt uchwały omówiony szczegółowo
podczas posiedzenia komisji. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Mariola  Plichta –  odczytała  w/w  projekt  uchwały  wraz
z uzasadnieniem i poprosiła o opinie komisji w tej sprawie :
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje.
 
 Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję:

Z  powodu  braku  dalszych  głosów  w  dyskusji,  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Mariola  Plichta
przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały .
 Głosowanie jawne:
              Głosowało - 13 radnych;
                        „za” - 13 radnych
     „ wstrzymał się” - 0 radnych
Uchwała została podjęta. 

 
Dot.  pkt  4c-   ustalenia  stawki  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  za  pojemnik  o
określonej  pojemności,

Kierownik Ref. RBG Maria Rolczyńska – zreferowała projekt uchwały omówiony szczegółowo
podczas posiedzenia komisji. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Mariola  Plichta –  odczytała  w/w  projekt  uchwały  wraz  z
uzasadnieniem i poprosił o opinie komisji w tej sprawie :

Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje;



Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje.

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję:
Radny  Zygmunt  Duda-  apel  do  sołtysów,  aby  informowali  mieszkańców  z  czego  wynikają
podwyżki odpadów i zachęcali zarazem do segregowania odpadów. 

Z  powodu  braku  dalszych  głosów  w  dyskusji,  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Mariola  Plichta
przeprowadził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

Głosowanie jawne:
      Głosowało - 13 radnych;
                 „za” - 12 radnych.
„nie oddanych” - 1  radny

Uchwała została podjęta. 

Dot. pkt 4d- wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia
stawki tej opłaty,

     
Kierownik Ref. RBG Maria Rolczyńska – zreferowała projekt uchwały omówiony szczegółowo

podczas posiedzenia komisji. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Mariola  Plichta –  odczytała  w/w  projekt  uchwały  wraz  z
uzasadnieniem i poprosił o opinie komisji w tej sprawie :
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje.

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję:

Z  powodu  braku  dalszych  głosów  w  dyskusji,  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Mariola  Plichta
przeprowadził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały .

Głosowanie jawne:
Głosowało - 13 radnych;
          „za” - 13 radnych.

Uchwała została podjęta. 

Dot.  pkt  4e-  ustalenia  ryczałtowej  stawki  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  od
nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych
na cele rekreacyjno-wypoczynkowe jedynie przez część roku,

Kierownik Ref. RBG Maria Rolczyńska – zreferowała projekt uchwały omówiony szczegółowo
podczas posiedzenia komisji. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Mariola  Plichta –  odczytała  w/w  projekt  uchwały  wraz  z
uzasadnieniem i poprosił o opinie komisji w tej sprawie :
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje.
 



Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję:
 
Z  powodu  braku  dalszych  głosów  w  dyskusji,  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Mariola  Plichta
przeprowadził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały .
 

Głosowanie jawne:
       Głosowało - 13 radnych;
                 „za” - 13 radnych.

Uchwała została podjęta. 

Dot.  pkt  4f-  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  bezprzetargowej  nieruchomości  gruntowej
stanowiącej własność Gminy Sorkwity położonej w obrębie Szymanowo z przeznaczeniem na poprawienie
warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej,

      
Kierownik Ref. RBG Maria Rolczyńska – zreferowała projekt uchwały omówiony szczegółowo

podczas posiedzenia komisji. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Mariola  Plichta –  odczytała  w/w  projekt  uchwały  wraz  z
uzasadnieniem i poprosił o opinie komisji w tej sprawie :
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje.

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję:

Z  powodu  braku  dalszych  głosów  w  dyskusji,  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Mariola  Plichta
przeprowadził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały .

Głosowanie jawne:
   Głosowało - 13 radnych;
             „za” - 13 radnych.

Uchwała została podjęta. 

Dot.  pkt  4g-  zatwierdzenia  rocznego  planu  pracy  Komisji  Edukacji,Kultury,Sportu,Zdrowia
i Porządku Publicznego rady Gminy Sorkwity na 2019r. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta – odczytała w/w projekt uchwały po zmianach i
poprosiła o opinie komisji w tej sprawie :
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje.

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję:

Z  powodu  braku  dalszych  głosów  w  dyskusji,  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Mariola  Plichta
przeprowadził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały .



Głosowanie jawne:
Głosowało - 13 radnych;
           „za”- 13 radnych.

Uchwała została podjęta. 

Dot. pkt 4h-  zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Rolnictwa, Gospodarki Gruntami i Ochrony
Środowiska Rady Gminy Sorkwity na 2019r. 

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta – odczytała w/w projekt uchwały po zmianach i
poprosiła o opinie komisji w tej sprawie :
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje.

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję:

Z  powodu  braku  dalszych  głosów  w  dyskusji,  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Mariola  Plichta
przeprowadził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały .

Głosowanie jawne:
Głosowało - 13 radnych;
          „za” - 13 radnych.

Uchwała została podjęta. 

Dot. pkt 4i-  zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem Komunalnym
Rady Gminy Sorkwity na 2019r. 

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta – odczytała w/w projekt uchwały po zmianach i
poprosiła o opinie komisji w tej sprawie :
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje.

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję:

Z  powodu  braku  dalszych  głosów  w  dyskusji,  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Mariola  Plichta
przeprowadził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały .

Głosowanie jawne:
Głosowało - 13 radnych;
          „za” - 13 radnych.

Uchwała została podjęta. 

Dot.pkt  4j-  zatwierdzenia  rocznego  planu  pracy  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  Rady  Gminy
Sorkwity na 2019r.,

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta – odczytała w/w projekt uchwały po zmianach i
poprosiła o opinie komisji w tej sprawie :
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje;



Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje.

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję:

Z  powodu  braku  dalszych  głosów  w  dyskusji,  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Mariola  Plichta
przeprowadził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały .

Głosowanie jawne:
Głosowało - 13 radnych;
          „za” - 13 radnych.

Uchwała została podjęta. 

Dot.pkt 4k- zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Sorkwity na 2019r

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta – odczytała w/w projekt uchwały po zmianach i
poprosiła o opinie komisji w tej sprawie :
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje.

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję:

Z  powodu  braku  dalszych  głosów  w  dyskusji,  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Mariola  Plichta
przeprowadził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały .

Głosowanie jawne:
Głosowało - 13 radnych;
          „za” - 13 radnych.

Uchwała została podjęta. 

Dot.pkt 4 l- ustalenia planu pracy Rady Gminy Sorkwity na 2019r. 

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta – odczytała w/w projekt uchwały po zmianach i
poprosiła o opinie komisji w tej sprawie :
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje;
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje.

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję:

Z  powodu  braku  dalszych  głosów  w  dyskusji,  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Mariola  Plichta
przeprowadził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały .

Głosowanie jawne:
Głosowało - 13 radnych;
          „za” - 13 radnych.

Uchwała została podjęta. 



Dot. pkt 5  Interpelacje i wnioski radnych .

Radna Zuzanna Świniarska- 

1. kto jest odpowiedzialny za stan hydrantów na terenie gminy, czyszczenie, konserwacje i jak czę-
sto są prowadzone, oraz sprawdzanie wodomierzy i ich konserwacja w gospodarstwach domowych.

2. Kiedy, w jaki sposób i na jakiej podstawie naliczono abonament za wodę?

3.Czy w przypadku nieobecności sołtysa na sesji zostanie mu wypłacona dieta?

4. Wnoszę o zorganizowanie szkolenia dla sołtysów w kwestii powierzonych im zadań.

Radna Maria  Gałązka-  wnoszę  aby w porządku  najbliższych  posiedzeń  komisji  i  sesji  Rady
Gminy Sorkwity jako zadania priorytetowe uwzględnić:

1. kwestie stanu i utrzymania dróg gminnych; 
– remontów dróg gminnych
– oznakowania dróg gminnych;
– stanu przepustów;
-  działań w kwestii pozyskania środków na remonty i modernizacje dróg;
-  planu remontów dróg gminnych;
- analizę kosztów zimowego utrzymania dróg;
- analizę kosztów wyrównywania dróg;
- analizę potrzeb zakupu tablic ogłoszeń
2. weryfikacje środków przeznaczonych na fundusze sołeckie.
3.Analizę kosztów utrzymania i wyposażenia świetlic.
4.Analizę kosztów budowy pomostów.
5. Analizę kosztów budowy i remontu wiat.

1. W kwestii przygotowywania materiałów na Sesję Rady Gminy;
a) aby przed posiedzeniem Komisji Rady Gminy dostarczane były radnym wszystkie materia-

ły i dane nad którymi będą procesować,
b) aby przed posiedzeniem komisji Rady Gminy materiały dostarczane radnym były aktualne i

sprawdzone pod względem merytorycznym;
c) aby przed posiedzeniem komisji Rady Gminy dostarczane były radnym nie tylko zmiany

budżetu ale też ich szczegółowe uzasadnienia.

2. W kwestii dobra wspólnoty samorządowej gminy i utrzymania stałej więzi z mieszkańcami:
a) o wprowadzenie raz w miesiącu dwugodzinnego dyżuru radnego gminy Sorkwity;
b) o zaplanowanie w porządku obrad Rady Gminy wnikliwej analizy wszelkich wątpliwości

związanych z pracą radnych i sołtysów oraz tematyką diet radnych i sołtysów.

Przewodnicząca  Rady  Mariola  Plichta odczytała rozstrzygnięcie  nadzorcze  Wojewody
Warmińsko-Mazurskiego  z dnia 4 stycznia 2019r dotyczące stwierdzenia nieważności uchwały Nr
II/9/2018 rady Gminy Sorkwity z dnia 30 listopada 2018r. w sprawie ustalenia wysokości diet oraz
zwrotu kosztów podróży służbowych dla sołtysów. 

Przewodnicząca Rady Mariola Plichta - 11 lutego w poniedziałek na godz. 9:00 zorganizujemy 
spotkanie wszystkich Radnych i Sołtysów, aby każdy mógł się wypowiedzieć w tej kwestii czy rad-
ny i sołtys w jednej osobie powinien otrzymywać dwie diety czy jedną. Tak aby było to zgodnie z 
przepisami i sprawiedliwie. 



Dot. pkt 6. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych

Nie było
Dot. pkt 7 Informacja Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie między sesjami.

Wójt Gminy J. Maciejewski  – przedstawił pełną informację o swojej pracy w okresie między
sesjami.
Wydano następujące Zarządzenia Wójta Gminy Sorkwity:

-Zarządzenie Nr 107/2018 z dnia 12 grudnia 2018r. w sprawie: powołania komisji przetargowej
na  przeprowadzenie  postępowania  w trybie  przetargu  nieograniczonego  na  „  Ubezpieczenie
majątku i odpowiedzialności Zamawiającego”,

-Zarządzenie  Nr  108/2018  z  dnia  14  grudnia   2018r.  w  sprawie:  powołania  komisji  na
przeprowadzenie  postępowania,  którego  przedmiotem zamówienia  jest  „  Wyłapywanie  oraz
zapewnienie opieki w schronisku bezdomnym zwierzętom z terenu Gminy Sorkwity”

-Zarządzenie  Nr  109/2018  z  dnia  5  grudnia  2018r.  w  sprawie:  powołania  komisji  na
przeprowadzenie  postępowania  ,  którego  przedmiotem  zamówienia  jest  „  Zapewnienie
całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt na
terenie Gminy Sorkwity”.

- Zarządzenie Nr 110/2018 z dnia 14 grudnia 2018r. w sprawie realizacji zadań obronnych na
terenie gminy Sorkwity. 

- Zarządzenie Nr 111/2018 z dnia 18 grudnia 2018r w sprawie zbycia mienia komunalnego

-Zarządzenie Nr 112/2018 z dnia 20 grudnia 2018r w sprawie zmiany w Gminnej Ewidencji
Zabytków.

- Zarządzenie Nr113/2018 z dnia 20 grudnia 2018r w sprawie zmiany w Gminnej Ewidencji
Zabytków.

- Zarządzenie Nr 114/2018 z dnia 31 grudnia 2018r w sprawie zmiany w planie wydatków
budżetowych na 2018r. w  związku z przeniesieniami wydatków między paragrafami.

- Zarządzenie Nr 1/2019 z dnia 2 stycznia 2019r w sprawie zmiany w polityce rachunkowości
dla Urzędu Gminy Sorkwity i budżetu Gminy Sorkwity. 

-  Zarządzenie  Nr  2/2019  z  dnia  2  stycznia  2019r  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu
krótkoterminowego  w  rachunku  bieżącym  na  pokrycie  występującego  w  ciągu  roku
przejściowego deficytu budżetu Gminy Sorkwity.

-  Zarządzenie  Nr  3/2019 z  dnia  3  stycznia  2019r  w sprawie  zmiany  Regulaminu  Pracy w
Urzędzie Gminy Sorkwity.

- Zarządzenie Nr 4/2019 z dnia 4 stycznia 2019r w sprawie realizacji zadań obrony cywilnej i



zarządzania kryzysowego w Gminie Sorkwity w 2019r.

-  Zarządzenie  Nr  5/2019  z  dnia  4  stycznia  2019r  w  sprawie  realizacji  pozamilitarnych
przygotowań obronnych w Gminie Sorkwity. 

-  Zarządzenie Nr 6/2019 z dnia 7 stycznia 2019r w sprawie powołania komisji przetargowej na
zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Sorkwity. 

- Zarządzenie Nr 7/2019 z dnia 7 stycznia 2019r w sprawie zbycia mienia komunalnego. 

2. Przygotowano projekty uchwał w sprawie: 

a) zmiany budżetu Gminy Sorkwity na 2018r. uchwalonego uchwałą Nr III/17/2018 z dnia
21 grudnia 2018r.
b) zniesienia statusu pomnika przyrody,
c)  ustalenia  stawki  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  za  pojemnik  o
określonej  pojemności,
d) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia
stawki tej opłaty,
e)  ustalenia  ryczałtowej  stawki  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  od
nieruchomości,  na  których  znajdują  się  domki  letniskowe  lub  innych  nieruchomości
wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe jedynie przez część roku,
f)wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  bezprzetargowej  nieruchomości  gruntowej
stanowiącej własność Gminy Sorkwity położonej w obrębie Szymanowo z przeznaczeniem na
poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej,
g)zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Edukacji, Kultury, Sportu, Zdrowia  i Porządku
Publicznego rady Gminy Sorkwity na 2019r. 
h) zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Rolnictwa, Gospodarki Gruntami i Ochrony
Środowiska Rady Gminy Sorkwity na 2019r. 
i) zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem Komunalnym 
   Rady Gminy Sorkwity na 2019r. 

         j)zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 
            Sorkwity na 2019r.,
         k) zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Sorkwity na 2019r.
         l) ustalenia planu pracy Rady Gminy Sorkwity na 2019r. 
ponadto uczestniczyłem w: 
- 17 stycznia – zebranie sołeckie wybory Sołtysa i członków rady sołeckiej sołectwa Pustniki;
- 18 stycznia - – zebranie sołeckie wybory Sołtysa i członków rady sołeckiej sołectwa Borowe i
Borowski las;
- 19 stycznia-  65-lecie Akademickiego Koła łowieckiego „Darz Bór” w Olsztynie;
-21 stycznia- – zebranie sołeckie wybory Sołtysa i członków rady sołeckiej sołectwa Sorkwity i
Nibork;
-23 stycznia -– zebranie sołeckie wybory Sołtysa i członków rady sołeckiej sołectwa Rozogi;
- 24 stycznia- spotkanie informacyjne dotyczące programu rządowego w Urzędzie Wojewódzkim w
Olsztynie  organizowanego przez Wojewodę, zebranie sołeckie  wybory Sołtysa  i  członków rady
sołeckiej sołectwa Stama;
- 25 stycznia- walne zebranie OSP Sorkwity;
- 26 stycznia- VI miting grupy AA w Sorkwitach;
- 28 stycznia -  zebranie sołeckie wybory Sołtysa i członków rady sołeckiej sołectwa Jełmuń;
-  29 stycznia – 90-lecie mieszkanki Choszczewa. 



Dot. pkt 8 Sprawy różne.

Radna Barbara Zmitrowicz- Wiszniewska-  poproszono mnie o zgłoszenie sprawy,  dotyczącej
ważności  wyborów  na  sołtysa  w  sołectwie  Nibork.  Zarzut  jaki  przedstawiono  to  nieskuteczne
zawiadomienie mieszkańców o zebraniu. Frekwencja było bardzo niska bo tylko 13 osób. Wiem,że
są dwie tablice ogłoszeń w Nibork i Kozarku Wielkim i jedno w Kozarku małym, natomiast taka
informacja  nie  dotarła  do Szarłat.  Zastrzeżenie  budzi  też,  udział  w głosowaniu osób,  które nie
mieszkają w sołectwie, prawdopodobnie sa zameldowane ale nie mieszkają i nie są bezpośrednio
zainteresowane  sprawami  sołectwa.  Nasuwa  się  kilka  pytań  do  pani  mecenas.  Kiedy  można
zakwestionować  wybory  sołtysa?  Kiedy  zawiadomienie  o  zebraniu  wiejskim  można  uznać  za
skuteczne? I czy osoby mieszkające na stałe poza obrębem sołectwa mogą brać udział w wyborach
sołtysa? Ja tylko dodam, że część mieszkańców sołectwa złożyło pismo z podpisami.

Radca Prawny-  w zakresie kwestii  zwołania zebrania mówi paragraf 24 ust  3 statutu sołectwa
wskazuje,  ze  zawiadomienie  o  zwołaniu  zebrania  wiejskiego  podaje  się  do  wiadomości
mieszkańców na  co  najmniej  7  dni  przed  terminem zebrania  poprzez  wywieszenie  ogłoszeń w
miejscach ogólnodostępnych. Jeżeli było to dokonane i w ustalonym czasie powieszone to należy
uznać,  że zostało zwołane prawidłowo. W kwestii  samych osób które mogą uczestniczyć  mówi
paragraf 14, co do tego zapisu trzeba by było to każdorazowo oceniać, nie jest praktyka taka że na
zebranie idzie się z przygotowaną lista wyborców czy tez majac dokładnie zweryfikowanych ludzi.
Oceniać  należy  konkretne  osoby,  jeśli  sa  do  nich  jakiekolwiek  zastrzeżenia.  Decydującym
kryterium u państwa jest stałe zamieszkiwanie na terenie sołectwa. Jeśli ktoś mieszka gdzie indziej
lub  przebywa  nie  eliminuje  go  to.  Jeśli  jest  tutaj  wyborcem  jest  wpisany  na  liste  wyborców
wybierania do rady gminy, należy uznac ,ze jest wyborcą.  

Przewodnicząca  Rady  Mariola  Plichta-  szanowni  państwo  może  jest  prostszy  sposób  na  to.
Może nie trzeba kwestionować tego, tylko zwołać ponownie zebranie i przeprowadzić ponowne
wybory, sołtysa można wybrac w każdej chwili. Wystarczy zwołac zebranie, odwołać poprzedniego
sołtysa. Wystarczy złożyć wniosek z podpisami 1/10 mieszkańców.

Mieszkaniec –Pani mecenas chciałam zadać jedno pytanie. Czy jest określenie osoby, która może
reprezentować  naszą  wieś.  Ta  osoba  musi  być  nieskazitelna.  To  nie  jest  bagatela  to  jest
17 tys. funduszu sołeckiego. 

Radna Maria Gałązka- myslę, że chodzi pani o to, jakie kryteria ma spełniać osoba kandydująca
na sołtysa? Czy może być karana? Czy musi mieć nieskazitelna reputację, o to chodzi? 

Radca Prawny- statut dokładnie wskazuje kto może na sołtysa kandydować. W przypadku karania
to musza państwo wiedzieć, że musi być skazana prawomocnym wyrokiem sądu za przestępstwo
umyślne. 

Radny Marcin Krysiak-  jak państwo wiecie z dniem  31 grudnia 2018r szkoła podstawowa w
Kozłowie opuściła pomieszczenia gminnego budynku. Obecnie nasza wieś nie posiada świetlicy
wiejskiej  i  chciałbym  wyrazić  głos  mieszkańców  Kozłowa  ,  którzy  uważają,  że  opustoszałe
pomieszczenia powinny zostać przekazane na świetlicę wiejską. W związku z tym proszę szanowna
radę o przychylne odniesienie się do wniosku ,który dnia 28 stycznia wpłynął do Pana Wójta i
Przewodniczącej rady Gminy. Proszę o zapoznanie się się z nimi i kiedy możemy się spodziewać
ewentualnej odpowiedzi w kwestii podjętej decyzji w tej sprawie? 

Mieszkaniec. – ja chciałam jeszcze jedna sprawę poruszyć. Chodzi mianowicie o wywóz śmieci.
Jeśli nie zmobilizujemy firmy , która wywozi śmieci, do monitorowania wywozu. I jeszcze jedna



ważna sprawa nie ma oznakowania jak kierowac się na szarłaty.  Nie tylko Ci, którzy odbieraja
odpady  ale  i  mleczarki  nie  wiedzą  gdzie  dokładnie  jechać.  Poza  tym  droga  do  pana  G.jest
nieprzejezdna , przepust na zakręcie jest bardzo wąski. 

Wójt Józef Maciejewski- będziemy nad tym pracować i uszczelniać ten system. 

Radna Maria Gałązka- prośba do sołtysów, aby w takich sytuacjach jak najszybciej dawać nam
znać, abyśmy mogli w miarę szybko reagować. Będę chciała abyśmy zrobili sobie wycieczkę po
gminie z komisja. A z tego co wiem jest to ujęte w planie pracy komisji rolnictwa. 

Przewodnicząca  Rady  Mariola  Plichta-  chciałam  się  krótko  odnieść  do  wniosku  radnego
Krysiaka-( odczytano wniosek) w dniu dzisiejszym jest zebranie wiejskie w Kozłowie, Wójt będzie
także w nim uczestniczył a wie na najbliższym posiedzeniu komisji wszyscy radni będą mogli się
szczegółowo zapoznać a Wójt przekaże tez informacje, które uzyska podczas dzisiejszego zebrania.
Mając wszystkie istotne informacje będziemy mogli przedyskutować to i podjąć jakąś konkretna
decyzję. 

Radna Mirosława Król-  chciałam poruszyć  temat  i  prosić  o  pomoc  w rozwiązaniu  problemu
dojazdu dzieci i młodzieży w godzinach porannych do szkół średnich. W tej chwili nie maja w
ogóle jak się dostać do Mrągowa i nie tylko, zwłaszcza ci, którzy mieszkają poza wsią. 

Przewodnicząca  Rady Mariola  Plichta-   tak,  problem jest  znany i  kwestie  dojazdu  były  już
poruszane przez panią radna z Rozóg. Problem dotyczy nie tylko Zyndak ale tez Rozóg, Warpun …
Przewoźnik zrezygnował z kursów , które były kiedyś bo po prostu były nie rentowne. Zbyt mało
osób korzystało  z  dojazdów autobusami.  My jak Urząd Gminy jak informowała  pani  Dyrektor
ZOSz na posiedzeniu komisji mamy obowiązek zadbać o dowożenie dzieci do szkół będących na
terenie naszej gminy, natomiast  nie mamy obowiązku dbać o dojazd do szkół średnich. Są to nasi
mieszkańcy i my musimy pomóc uczniom dojechać do szkół, dlatego też trzeba by na kolejna sesję
zaprosić przewodniczącego rady Powiatu, Starostę i z nimi porozmawiać i wspólnie znaleźć jakieś
rozwiązanie tego systemu. Od września wzrośnie liczba uczniów dojeżdżających do szkół średnich,
także problem należy rozwiązać jeszcze przed początkiem roku. 

Radny  Zygmunt  Duda-  jako  przewodniczący  komisji  rolnictwa  będę  chciał  zaprosić
przedstawiciela firmy EKO, która wygrała przetarg na odbiór odpadów i będziemy dyskutować na
temat odbioru odpadów i monitoringu, gdyż są już sygnały  o nieumiejętnym i niekorzystnym dla
naszej gminy segregowaniu lub nie segregowaniu odpadów w gospodarstwach domowych. Druga
sprawa to aby sołtysi apelowali o temacie dopłat do paliwa dla rolników, sa opłaty zwiększone.
Ci którzy posiadają inwentarz będą mieli  dodatkowo 30 litrów. Należy przy składaniu wniosku
wziąć zaświadczenie z ARiMR. Wszelkich informacji na temat wątpliwości udzieli pracownik w
urzędzie gminy. 
 
Dot. pkt 9 Zamknięcie sesji.
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta  zamykam IV Sesję Rady Gminy Sorkwity.
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